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§ 250 Dnr KFKS 2013/53-002 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSSU 2013-11-05 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 13:54  
 
Anmälningar KSAU 2013-11-12 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2013-10-10, projektet HAMN  
KSLs rekommendation, överenskommelse om 
ärendehantering avs hemlösa 

 

Socialstyrelsen, samverka för barns bästa  
  

Inbjudningar 
 

Inbjudan Ältadagen  
  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 13:52  
Cirkulär 13:53  
Cirkulär 13:55  
  

Övrigt 
 

AB Vårljus, avyttring av aktier 131016  
AB Vårljus, bolagsordning 131016  
AB Vårljus, dagordning 130903  
AB Vårljus, dagordning 131023  
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AB Vårljus, protokoll 130903  
AB Vårljus, protokoll 131014  
AB Vårljus, protokollsutdrag KS i Huddinge 
130923 

 

AB Vårljus Sol, dagordning 131023  
AB Vårljus, tertialrapport 2 131015  
AB Vårljus, tertialrapport 2 131029  
AB Vårljus, utredning lex Sarah  
Föreningsråd i Älta, protokoll 130917  
Hållbarhetsberedningen, minnesanteckningar 
130514 

 

Hållbarhetsberedningen, protokoll 130910  
Käppala, protokoll 131015  
Södertörns brandförsvar meddelande om 
justering 

 

  
 
Anmälningar KSVU 2013-11-12 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Förtydligande av riktlinjer och regler för 
avauktorisation av förskolor 

Överlämnas av Utbildningsnämnden 
Handläggare: Veronica Jahnfors 

Delegationsbeslut, föreläggande om 
åtgärder Eko Daglig verksamhet 

Miljöenheten, Li Ernhoff 

  
 
- - - - - 
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§ 251 Dnr KFKS 2013/54-002 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2013-11-05 

Ärende Ansvarig 
Ingående av hyresavtal för Solsidevägens 
gruppboende 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Ingående av hyresavtal för Kvarnvägens 
gruppboende 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Mark- och exploateringsenhetens 
delegationsbeslut, se sep lista 

Ulf Crichton, mark- och exploateringschef 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-11-12 

Ärende Delegat 
Tillförordnande av stadsdirektör Stadsdirektören Lena Dahlstedt 
Resa för deltagande i Edge Cities Network 
årsmöte 27-29 november 2013 i North 
Down, Nordirland 

Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande 
Stefan Saläng 

Dokumenthanteringsplan för mark- och 
exploateringsenheten. 
Dnr: KFKS 2013/620-004 

Administrativ direktör Mats Bohman 
(arkivarie Helena Lindahl) 

  
 
Delegationsbeslut, anmälningar KSVU 2013-11-12 

Ärende Ansvarig 
Förändringar av beslutsattestanter inom 
Sociala stödresurser från 2013-10-17 

Produktionsdirektör Anette Böe 

  
 
- - - - - 
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§ 252 Dnr KFKS 2013/621-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 
40:15, LSS-boende på Vattenverksvägen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden 
för fastigheten Sicklaön 40:15 till 50 000 kr per år att gälla fr. o m. den 1 maj 2015 och 
under kommande 10-årsperiod. 

Ärende 
Omregleringstidpunkten är 1 maj 2015. 
Nuvarande avgälden är 50 000 kr/år och den nya avgälden föreslås bli 50 000 kr/år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 232 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 22 oktober 2013 
Bilaga 1, Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 232 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden 
för fastigheten Sicklaön 40:15 till 50 000 kr per år att gälla fr. o m. den 1 maj 2015 och 
under kommande 10-årsperiod. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 253 Dnr KFKS 2013/20-251 

Justering av genomförandeavtal för utbyggnad av 
Tvärbanan 
Stadsbyggnadsprojekt 9227, fastigheten Sicklaön 40:12 m.fl.  
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att justera genomförandeavtal för utbyggnad av Tvärbanan 

med AB Storstockholms Lokaltrafik (SL). 
 
2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna kommunstyrelsens beslut att 

justera genomförandeavtal för utbyggnad av Tvärbanan med SL. 
 

Ärende 
I § 24 i genomförandeavtalet mellan Nacka kommun och SL behöver tre villkor justeras för 
att avtalet ska kunna bli gällande.  
 
Villkor som ska justeras är: 
 
att     Nacka kommunfullmäktige senast 2014-09-30 antar förslag till aktuell 

detaljplan genom beslut som vinner laga kraft, 
att   landstingets trafiknämnd och Trafikverket Region Stockholm senast 2013-12-

31 undertecknar avtal om Tvärbanans förlängning till Sickla station,  
att  Stockholms kommunfullmäktige senast 2013-12-31 godkänner 

genomförandeavtal om Tvärbanans förlängning till Sickla station genom 
beslut som vinner laga kraft. 

 
Respektive datum har flyttats fram 3 månader jämfört med tidigare beslutat avtal. Övriga 
villkor i § 24 kvarstår och inga andra ändringar sker i genomförandeavtalet. 

Handlingar i ärendet 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 15 november 2013 
Bilaga: Genomförandeavtal för utbyggnad av Tvärbana inom Nacka kommun 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med mark- och exploateringsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 254 Dnr KFKS 2013/563-040 

Riktlinjer för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsreserv – utredning avseende 
återremiss om retroaktiv avsättning  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att göra en avsättning med 56 miljoner 
kronor från 2010 års balanskravsresultat till en resultatutjämningsreserv. 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 11 november 2013 återremitterades 
kommunstyrelsens förslag att utnyttja möjligheten att göra en retroaktiv avsättning från 
2010 till en resultatutjämningsreserv. I detta ärende görs en ytterligare belysning av 
beräkningsgrunderna för och konsekvenserna av den föreslagna avsättningen, i enlighet 
med återremissen. Stadsledningskontorets slutsats är att en avsättning bör göras och att 
detta inte står i strid mot det faktum att kommunens ekonomiska resultat har legat under 
önskvärda nivåer den senaste treårsperioden.  
 

Handlingar 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 november 2013 
Kommunfullmäktige den 11 november 2013 § 246 
Kommunstyrelsen den 21 oktober 2013 § 229 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2013 

• Förslag till komplettering av reglemente för mål- och resultatstyrning med riktlinjer 
för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv 

• Promemoria Nacka kommuns riktlinjer för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsreserv 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 11 november 2013 § 246 
1. Kommunfullmäktige antog föreslagen komplettering av reglemente för mål- och 

resultatstyrning med riktlinjer för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsreserv. 

2. Kommunfullmäktige beslutade att kommunen ska inrätta en 
resultatutjämningsreserv. 

3. Kommunfullmäktige återremitterade, med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 
kap 36 § kommunallagen, kommunstyrelsens förslag om att göra en avsättning med 
56 miljoner kronor från 2010 års balanskravsresultat till en 
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resultatutjämningsreserv, för ytterligare belysning av beräkningsgrunderna för och 
konsekvenserna av den föreslagna avsättningen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 21 oktober 2013 § 229 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta föreslagen komplettering av 

reglemente för mål- och resultatstyrning med riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och resultatutjämningsreserv. 

2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska inrätta 
en resultatutjämningsreserv. 

3. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att göra en avsättning med 56 
miljoner kronor från 2010 års balanskravsresultat till en resultatutjämningsreserv. 

 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Rolf 
Wasteson (V), avslag på stadsledningskontorets förslag. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Jan-Eric Jansson 
(KD), bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Stefan Salängs yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 
Vid voteringen avgavs följande röster för Stefan Salängs yrkande. 
 
Stefan Saläng (FP), Khashayar Farmanbar S), Majvie Swärd (S) och Rolf Wasteson (V). 
 
Vid voteringen avgavs följande röster för Hans Peters yrkande. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M), Tobias Nässén (M), Lars Berglund (M), Hans Peters (C), Jan-
Eric Jansson (KD), Sidney Holm (MP), Ingegerd Thorngren (M), Ylva Sandström (M) och 
Mats Gerdau (M). 
 
Med 9 röster mot 4 beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans Peters yrkande att 
bifalla stadsledningskontorets förslag. 
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Ett regelverk som möjliggör att bokslutet kan gå med underskott enskilda år och att det 
möjliggörs att räkna den ekonomiska hållbarheten över en längre period, det är helt i 
Vänsterpartiets linje. Den del av beslutet som här avsätter en reserv för utjämning från 
resultatet från år 2010, det är inte rimligt. När Nacka kommun gick med dåliga resultat 
2011-2012 så är det än mer märkligt att göra en sådan disposition. Den förklaring som 
redovisats efter återremissen rubbar inte på den uppfattningen. Även om det formellt är 
rätt så ger det inte signalen att Nacka ska ha en långsiktigt hållbar ekonomi. Man skulle 
kunna tro att det här handlar om en typ av fondering, men det handlar ju bara om en 
bokföringsmässig disposition. Detta allra helst som om detta är pengar som i praktiken inte 
finns längre. Nacka borde ha avstått från detta och istället utgått fr o m i år för att bygga 
upp en reserv.” 
 
Stefan Saläng reserverade sig för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan anser inte att kommunen retroaktivt ska avsätta medel till 
resultatutjämningsfonden.” 
 
- - - - - 
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§ 255 Dnr KFKS 2013/642-003 

Reglemente med gemensamma bestämmelser för den 
politiska organisationen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente med gemensamma bestämmelser för den 
politiska organisationen, som ersätter nuvarande ”reglemente med gemensamma 
bestämmelser för nämnder”. 
 

Ärende 
I arbetet med att se över de styrande dokumenten föreslår stadsledningskontoret att det 
reglemente som innehåller gemensamma bestämmelser för nämnderna om till exempel 
arbetsformer, utskott, kallelse, och undertecknande av handlingar ersätts med ett 
uppdaterat reglemente kallat reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska 
organisationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 144 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 oktober 2013 
Förslag till reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen 
Nuvarande reglemente med gemensamma bestämmelser för nämnderna; se 
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/
gemensamt_namnder.aspx  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 144 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente med gemensamma bestämmelser för den 
politiska organisationen, som ersätter nuvarande ”reglemente med gemensamma 
bestämmelser för nämnder”. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade för egen del att ge stadsledningskontoret i 
uppdrag att, till kommunstyrelsens sammanträde den 25 november, komplettera förslag till 
reglemente med att handlingar ska skickas inom viss tid och att ordförande får medge 
undantag till senare utskick. 

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/gemensamt_namnder.aspx
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/gemensamt_namnder.aspx
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till följande, utdelade förslag om tillägg i fjärde stycket (förslaget till 
förändring är orden i fetstil). 
 
§3 Kallelse 
Ordföranden bestämmer när ett tillkommande ärende, som inte funnits med på 
föredragningslistan, ska behandlas under sammanträdet efter samråd med 2:e vice 
ordförande. 
 
Mats Gerdau yrkade avslag på Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 
 
Rolf Wasteson yrkade att alla sammanträden ska vara öppna för allmänheten. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande om avslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmabar lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp reservera sig mot 
beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Samtliga politiska nämnd- och kommunstyrelsemöten ska vara öppna i en kommun som 
har som mål – ÖPPENHET OCH MÅNGFALD. Därför vill Nackalistan komplettera 
ärendet med att öppenhet ska råda så att invånare har möjlighet att delta på kommunala 
nämndmöten m.m. Att praktiken för många i Nacka visar en annan bild är bedrövligt och 
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visar på den styrande Alliansens rädsla för insyn. Det är förståeligt med tanke på hur Nacka 
styrs och har styrts under flera år. Mycket finns att dölja, vilket säkerligen är bakgrunden till 
slutenheten.” 
 
Khashayar Farmanbar lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Ansvarsfull politik förutsätter samarbete över blockgränserna och vi Socialdemokrater 
tycker det är rimligt att oppositionen får möjlighet till samråd tillkommande ärenden som 
inte funnits med på föredragningslistan. Det ger bättre möjlighet till förberedelse för 
oppositionen och förbättrar debattklimatet och möjligheten till att fatta bättre beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 256 Dnr KFKS 2012/504-469 

Rättvisemärkt handel i kommunen 
Motion den 10 september 2012 av Mattias Qvarsell (S) m.fl. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige uttalar att det är positivt att en del kommunala verksamheter 
redan idag köper miljö- och rättvisemärkta produkter. Den kommunala 
upphandlingen spelar stor roll för att skapa ett positivt marknadstryck för mer 
ekologiskt och socialt hållbara produkter. Kommunala verksamheter uppmuntras 
att fortsätta öka andelen varor och tjänster som är producerade på ett miljömässigt 
och socialt hållbart sätt inom sina ekonomiska ramar. Med detta anses punkten 1 i 
motionen färdigbehandlad.  

 
2. Övriga förslag i motionen avslås med hänvisning till att kommunen redan är 

Milleniekommun och det redan innebär att kommunen arbetar med etiska och 
sociala krav vid upphandling. 

 

Ärende 
Motionärerna vill att Nacka kommun bidrar till att förbättra arbetsvillkoren för jordbrukare 
i utvecklingsländer genom att kommunen alltid som första alternativ ska välja Fairtrade-
märkta produkter. Dessutom önskar motionärerna att kommunen ska ansöka om att bli 
Fairtrade City.  
 
Kommunfullmäktige behandlade den 28 januari 2013, § 29, ärendet där det 
återremitterades med uppdrag att: 
1. se över hur andra kommuner arbetar positivt med Fairtrade och ta fram ett underlag för 
detta  
2. se över kommunala konsekvenser, bland annat ekonomiska, av förslagen i motionen.  
 
De tillfrågade kommunerna som redan är diplomerade som Fairtrade City upplever det 
som positivt och framhåller att kommunen på det sättet arbetar mer medvetet och 
systematiskt med etisk handel samt att det är ett bra för kommunens varumärke och skapar 
ett bra nätverk. Konsekvenserna av att bli en Fairtrade City handlar dels om åtgärder inom 
organisationen dels om åtgärder i lokalsamhället. Kostnaden beräknas till ca 350 000 kr 
under år 1 som Fairtrade City, i det beräknas kostnader för samordnare och kostnader för 
aktiviteter. Till det kommer kostnader för inköp av Faritradeprodukter för de kommunala 
verksamheterna vilket beräknas till en extra kostnad på ca 360 000 per år. 
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Bedömningen är att enskilda initiativ såsom att bli en Fairtrade City bör diskuteras inom 
ramen för kommunens hållbarhetsarbete. Kommunen är idag en Millenniekommun där det 
ingår bland annat frågor om etiska och sociala krav vid upphandling. Därtill tillkommer 
frågan om att låsa sig vid en specifik etisk märkning samt de omtvistade effekterna som 
finns. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 151 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 maj 2013 
Kommunfullmäktige 28 januari 2013, § 29 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 oktober 2012  
Motion 
 

Ärendet tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 151 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige uttalar att det är positivt att en del kommunala verksamheter 
redan idag köper miljö- och rättvisemärkta produkter. Den kommunala 
upphandlingen spelar stor roll för att skapa ett positivt marknadstryck för mer 
ekologiskt och socialt hållbara produkter. Kommunala verksamheter uppmuntras 
att fortsätta öka andelen varor och tjänster som är producerade på ett miljömässigt 
och socialt hållbart sätt inom sina ekonomiska ramar. Med detta anses punkten 1 i 
motionen färdigbehandlad.  

2. Övriga förslag i motionen avslås med hänvisning till att kommunen redan är 
Milleniekommun och det redan innebär att kommunen arbetar med etiska och 
sociala krav vid upphandling. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 136 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 januari 2013 § 29 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterades 
ärendet till kommunstyrelsen med uppdrag att  
1. se över hur andra kommuner arbetar positivt med Fairtrade och ta fram ett underlag för 
detta  
2. se över kommunala konsekvenser, bland annat ekonomiska, av förslagen i motionen.  
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Stefan Saläng (FP), 
bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), 
bifall till motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp reservera sig mot beslutet 
till förmån för eget yrkande. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Kraven i den här motionen överensstämmer med de som Vänsterpartiet ställde i en 
motion 8 mars 2010. Kravet är fortfarande lika giltigt varför vi självklart ställer oss bakom 
Mattias Qvarsells motion.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”En rättvisemärkt upphandling kan göra världen och miljön bättre. Tack till en angelägen 
motion från Miljöpartiet. Inköp som görs i kommunen går inte alltid via upphandlade 
kanaler. Om man höjer ambitionen och som första alternativ ska välja Fairtrade-märkta 
produkter så höjer man ribban ytterligare. Man visar att man på allvar tar sitt ansvar som 
rik kommun i ett rikt land, där man har möjlighet att välja en god miljö och drägliga 
arbetsvillkor.” 
 
Sidney Holm lät för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Offentlig upphandling i Sverige omsätter mer än 500 miljarder kronor varje år, det är rätt 
hanterat ett mycket kraftfullt verktyg där man genom att ställa miljö- och sociala 
upphandlingskrav kan bana vägen mot en hållbar framtid. Vår upphandling av utgör 
troligtvis kommunens största miljöpåverkan. Kommunen har många bra policyer men, 
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tyvärr är det mest pappersprodukter som ligger och samlar damm. Genom att avslå 
motionen fortsätter Alliansen på den inslagna banan med mycket snack och lite verkstad.” 
 
- - - - - 
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§ 257 Dnr KFKS 2012/570-539 

Kombinerad matarbuss- och skolskjuts 
Motion den 8 oktober 2012 av Brita Ström och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
hänvisning till de pågående aktiviteter som redan görs för att minska bilåkandet och öka 
trafiksäkerheten. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun i samarbete med SL utreder möjligheterna att i 
lämpligt villaområde i Nacka på försök ha trafik morgnar och eftermiddagar med 
matarbussar som samtidigt är skolskjutsar. 
 
Det finns många goda exempel på vad som görs både för att öka resandet kollektivt och 
minska bilåkandet men även för att göra skolvägarna trafiksäkra. En sätt är att skapa fysiska 
förändringar men inte minst handlar det om att arbeta med beteendeförändringar. 
 
Att göra det lätt för alla att åka kollektivt innebär att det krävs omfattande busstrafik både i 
turtäthet och linjedragning mellan villavägar, skolor och förskolor och andra bussar. 
Bedömningen är att det är mer verkningsfullt och hanterbart att fortsatta de satsningar som 
redan görs med beteendeförändringar och fysiska åtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 152 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 oktober 2013 
Tekniska nämnden 11 juni 2013, § 98 
Motion 

Ärendet tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 152 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
hänvisning till de pågående aktiviteter som redan görs för att minska bilåkandet och öka 
trafiksäkerheten. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i tekniska nämnden den 11 juni 2013 § 98 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen anses besvarad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Rolf 
Wasteson (V), bifall till motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Motionen från Miljöpartiet med kombinerad matarbuss och skolskjuts sätter fingret på att 
kollektivtrafiken i Nacka behöver förbättras idag och inte bara om 10 – 15 år. Nackalistan 
har också i sitt budgetförslag fört fram angelägenheten i att förbättra kollektivtrafiken 
snarast. Att få SL att satsa på småbussar som lätt tar sig fram på smala vägar i glesbygden. 
Att förbättra matarbussfunktionen, inte bara in mot Stockholm, utan också mot 
grannkommunerna. Att öka tätheten i busstrafiken och möjligheten att åka på kvällar och 
på natten i hela Nacka. Nackalistan är positiv till motionen som ett steg på vägen att 
förbättra dagens trafiksituation. Något som inte verkar vara på agendan för Alliansen.” 
 
Sidney Holm lät för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Matarbusstrafik är oftast självklart till tunnelbane- och pendeltågstationer. Det är dock 
ännu inte självklart att ha vältäckande matarbusslinjer till pendelbusstrafikens stationer, inte 
ens till dess knutpunkter, t.ex. Orminge. 
Den otillfredsställande trafiksituationen framförallt på morgnar vid skolor och förskolor 
skulle förbättras om fler barn fick skolskjuts med bussar i stället för med föräldrarnas bilar. 
Försök har visat att skolbussar i Nacka nyttjas för lite eftersom föräldrar tar med barnen i 
bilar om de ändå ska ta bilen till jobbet eller infartsparkeringen. Om skolbussarna i stället är 
matarbussar som också kan nyttjas av föräldrar och andra vuxna så skulle säkert 
nyttjandegraden öka betydligt, och biltrafiken minska i motsvarande grad. Och 
trafiksituationen vid skolorna förbättras.  
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Landstingets tjänstemän vid trafikförvaltningen har valt att inte föra frågan vidare till SLL:s 
trafiknämnd. Men det som föreslås i motionen är en försöksverksamhet, begränsad 
geografiskt och tidsmässigt. Därför är den ekonomiska insatsen inte av den 
storleksordningen att Nacka kommun är beroende av Landstinget för att genomföra 
förslaget. Däremot bör utformningen av försöket ske i samråd med Landstingets 
trafikförvaltning. 
Denna fråga riskerar att hamna "mellan stolarna". Eftersom kommunstyrelsen är ansvarig 
för de övergripande trafikfrågorna i Nacka så bör frågan utredas där utifrån ett 
helhetsperspektiv.” 
 
- - - - - 
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§ 258 Dnr KFKS 2013/238-319 

Bevara grusvägar i Nacka 
Motion den 11 april 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman, Staffan 
Waerndt, Rahim Jafari (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen inte föranleder ytterligare åtgärd eftersom 
förslagen om standard på vägar, samråd med boende samt bevarande av kulturmiljö och 
växtlighet redan hanteras inom ramen för detaljplaneprocessen och 
gatukostnadsutredningarna. 
 

Ärende 
I motionen ”Bevara grusvägar i Nacka” föreslår Nackalistan att kommunen, så långt som 
möjligt, ska verka för att bevara Nacka kommuns grusvägar. Motionärerna föreslår 
följande: 

• Alla vägar ska bevaras som grusvägar, så långt det är möjligt, i överensstämmelse 
med intentionerna i Nackas översiktsplan. 

• Synpunkter från omkringboende och respektive fastighetsförening vara helt 
vägledande när beslut fattas om en väg ska bevaras som grusväg eller asfalteras. 

• I arbetet med vägexploatering bör hänsynen till bevarande av kulturmiljö och 
växtlighet vara större. 

 
Tekniska nämnden föreslår att förslagen avslås eftersom fördelarna med grusvägar inte 
överväger nackdelarna. Det saknas även stöd i Nackas översiktsplan för bevarandet av 
grusvägar.  
 
Eftersom både dialog med medborgare och arbete med att ta hänsyn till omgivande miljö 
är en del av arbetet med detaljplaneprocessen föreslås att även de förslagen i motionen som 
berör detta avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 153 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 oktober 2013 
Tekniska nämnden 2013-06-11, § 99 
Motion 
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Ärendet tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 153 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förlaget om att Nackas grusvägar ska bevaras eftersom det 
saknas stöd för att grusvägar har fler fördelar än asfalterade vägar. Det saknas även stöd i 
Nackas översiktsplan att grusvägar ska bevaras. Förslagen om samråd med omkringboende 
samt hänsyn till omgivande miljö kräver ingen åtgärd eftersom detta hanteras inom ramen 
för detaljplaneprocessen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 11 juni 2013 § 99 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige avstyrka de tre förslagen i motionen. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) 
och Stefan Saläng (FP), bifall till följande förslag. 
 
”Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
  
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd eftersom förslagen om standard på vägar, 
samråd med boende samt bevarande av kulturmiljö och växtlighet redan hanteras inom 
ramen för detaljplaneprocessen och gatukostnadsutredningarna.” 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau, Hans Peters, Jan-Eric Jansson och Stefan Saläng lät gemensamt anteckna 
följande. 
 
”Vi anser att man kan pröva möjligheten att ha grus i stället för asfalt som ytbeläggning i de 
yttersta och mest glesbebyggda delarna av kommunen, givetvis under förutsättning att 
vägkroppen är hållbar för både tyngre trafik (brandbil, sopbil etc) och för att klara VA-
ledningarnas krav på stabilitet samt att det inte blir avsevärt dyrare att underhålla.” 
 
- - - - - 
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§ 259 Dnr KFKS 2010/416-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9408, Gångvägar 
Västra Eknäs 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9408 Gångvägar 
Västra Eknäs. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och Tekniska nämnden. 
 
Investering för kommunens arbete med planläggning får direktavskrivas i 
kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. Övriga nettoinvesteringar ska aktiveras på 
respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 
 

Ärendet 
Trapplederna ligger i Eknäs som ligger sydväst om Björknäs alldeles vid Skurusundet. Den 
10 november 2010 övergick huvudmannaskapet från Björknäs vägförening till kommunen 
för trapplederna inom gällande detaljplan DP 261 för Västra Eknäs. Detaljplanen vann laga 
kraft 2000-12-14. 
Ett delmål med detaljplanen var att bygga ett sammanhängande strandnära promenadstråk 
genom södra Boo. I det ingick att skapa förbindelse mellan Kvarnvägen och Allévägen, 
Trappled 1 och att iordningställa Trappvägen, Trappled 2 där en förbindelse fanns men var 
i dåligt skick och behövde renoveras.  
Trapplederna slutbesiktigades 2012-10-25 och övertogs av tekniska nämnden. Projektets 
budget vid utbyggnads PM var -1,7 mkr . Vid tiden för slutbesiktning hade projektet blivit 
0,8 mkr dyrare. Detta berodde på ökade kostnader för projektering, administration, 
byggmaterial och entreprenadkostnader. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 222 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2013 
1: Ärendeöversikt, karta 
2: Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 222 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9408 Gångvägar 
Västra Eknäs. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och Tekniska nämnden. 
 
Investering för kommunens arbete med planläggning får direktavskrivas i 
kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. Övriga nettoinvesteringar ska aktiveras på 
respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande.  
 
”Vi noterar att anslagen till båda projekten har överskridits förhållande till ursprunglig 
budget.  
När det gäller ärende 14, § 223, är argumenten för överskridande väldigt tunna: området 
utökades geografiskt, samrådsprocessen engagerade fler än beräknat samt att politikerna 
ville ha en ekonomisk redovisning, som blev dyr.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Ännu ett projektavslut med överskridande av budgetar. Det indikerar att 
budgetdisciplinen fortfarande inte är en verklighet för vissa av Nackas kommunala 
verksamheter. Inte heller är förklaringarna till dessa särskilt övertygande. Som vanligt 
verkar ansvarsutkrävande lysa med sin frånvaro. Nackalistan vill att den bristfälliga 
ekonomiska styrningen snarast byts till sin motsats så att även ekonomiska beslut har en 
demokratisk grund och att kulturen med ständiga budgetöverskridande får ett slut.” 
 
- - - - - 
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§ 260 Dnr KFKS 2009/271-214 

Projektavslut Detaljplaneprogram för Sydöstra Boo, 
projekt 9413 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för projekt 9413 Detaljplaneprogram för 
Sydöstra Boo. Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnads- 
nämnden. 
 
Investering för kommunens arbete med programarbetet får direktavskrivas i 
kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.  
 

Ärendet 
Programområdet ligger i sydöstra Boo och innehåller ca 700 fastigheter för fritidhus eller 
permanent bostadsändamål. Dessutom innehåller programområdet oexploaterad mark 
inom område Dalkarlsängen samt norr om område Dalkarlsängen och Värmdöleden. 
 
Syftet med att ta fram ett detaljplaneprogram för området har varit att diskutera och utreda 
områdets övergripande struktur som kan ligga till grund för kommande detaljplanering och 
genomförande av programområdet. Projektets mål att redovisa kommunens inriktning vid 
fortsatt planläggning samt att ange tidplaner och etappindelning för nya delområden anses 
vara uppfyllda, likaså målet att föra en dialog med fastighetsägare hur de ser på områdets 
långsiktiga utveckling. 
 
Nettoinvesteringar om drygt 4,95 miljoner kronor för kommunens arbete med 
detaljplaneprogrammet får direktavskrivas i kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. 
Projektets budget uppskattades till 2,85 miljoner kronor i start-PM. Projektets budget har 
därmed överskridits med 2,1 miljoner kronor. Orsakerna till att projektet blivit dyrare beror 
på att området utökades geografiskt (och därmed innebar behov av tilläggsutredningar), att 
samrådsprocessen engagerade fler fastighetsägare och föreningar än väntat vilket innebar 
merarbete samt att en översiktlig ekonomisk redovisning av ett genomförande av 
programmet efterfrågades politiskt. Det senare innebar ett omfattande och komplicerat 
arbete med att uppskatta framtida eventuella kostnader innan utbyggnad och standard 
slagits fast i kommande detaljplaner, något som inte ingick i uppdraget från början. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 223 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 22 oktober 2013 
Ärendeöversikt, karta 
Slutrapport 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 223 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för projekt 9413 Detaljplaneprogram för 
Sydöstra Boo. Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnads- 
nämnden. 
 
Investering för kommunens arbete med programarbetet får direktavskrivas i 
kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande.  
 
”Vi noterar att anslagen till båda projekten har överskridits förhållande till ursprunglig 
budget.  
När det gäller ärende 14, § 223, är argumenten för överskridande väldigt tunna: området 
utökades geografiskt, samrådsprocessen engagerade fler än beräknat samt att politikerna 
ville ha en ekonomisk redovisning, som blev dyr.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Detaljplaneprogrammet för sydöstra Boo har överskridits med 74% mot den summa som 
var budgeterat för i start-PM. Anledningarna till detta anges i ärendet, varav ett par av dessa 
verkar vara högst besynnerliga, bl a att ärendet engagerade fler småhusägare och föreningar 
än väntat. Det visar på stora brister i verklighetsförankring hos politiker och tjänstemän, 
för många drabbade småhusägare. Att området blev större verkar också höra till en annan 
märklig anledning och att en ekonomisk redovisning blev dyr. Vem gav grönt ljus för att 
överskridandet var ok ur demokrati- och beslutssynpunkt? Varför ges inte en mer ingående 
beskrivning av överskridandet och den bristande budgetdisciplinen? Nackalistan är mycket 
kritiska till den slappa ekonomiska uppföljningen av exploateringsprojekt som råder i 
Nacka kommun under Moderat styre.” 
 
- - - - - 
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§ 261 Dnr KFKS 2006/873-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9102 Ekudden 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9102 Ekudden. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden. 
 
Nettoinvestering om 41 tkr för gata ska aktiveras hos tekniska nämnden. 
 

Ärendet  
Projektområdet är beläget på Ekudden och omfattar en del av Järlaleden i norr och 
Ekgränd i öster. Syftet med projektet var att möjliggöra en komplettering av befintlig 
bostadsbebyggelse samt att rusta upp de allmänna anläggningarna inom området.  
 
Utbyggnaden av området pågick mellan sommaren 2009 och våren 2012 och resulterade i 
134 nya bostadsrätter, ombyggnad och nyanläggning av gator och gångvägar samt två 
lekplatser och en bollplan. Ekonomiskt sett resulterade projektet i ett netto på ca 6 mkr. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 224 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 8 oktober 2013 
Ärendeöversikt, karta 
Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 224 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9102 Ekudden. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden. 
Nettoinvestering om 41 tkr för gata ska aktiveras hos tekniska nämnden. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Projektet resulterade i ett netto på 6 mnkr vilket är glädjande. Dock ska det nämnas att 
projektet budgeterades att ge ett netto på över 8 mnkr. Vi Socialdemokrater gläds åt det 
positiva nettot, men känner samtidigt oro över att många projekt inkl denna levererar 
sämre resultat än budget.” 
 
- - - - - 
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§ 262 Dnr KFKS 2013/532-269 

Avtal med Stockholm om tillfällig ändstation på 
Saltsjöbanan vid Henriksdal  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå föreslaget avtal. 
 

Ärende 
Byggandet av Slussens nya trafikanläggning planeras att starta sommaren 2014 och vara 
färdigställt 2020. Under byggtiden finns ingen möjlighet för Saltsjöbadens spårtrafik att 
trafikera hela vägen in till nuvarande stationsläget i Slussen. En förutsättning är därför att 
Saltsjöbanan provisoriskt flyttar sin slutstation från Slussen till ett nytt läge och att 
spårtrafiken ersätts på berörd sträcka med buss i skytteltrafik. Henriksdals station uppfyller 
de säkerhetskrav och funktionalitet som krävs för en provisorisk slutstation. Åtgärder som 
planeras för den nya bussomstigningen omfattar en bussramp med tillhörande stödmur och 
markarbeten, parkeringsplats för buss, bod för personalutrymme samt tre väderskydd. För 
att kunna genomföra den nya anläggningen har avtal upprättas som reglerar 
ansvarsfördelning mellan Stockholms stad och Nacka kommun. Avtalet föreslås gälla 
fr.o.m. 2014-01-01 tom. 2020-12-31. Avtalet reglerar i sak följande områden: 
Markanvändning, projektering, utbyggnad, drift, återställande och övertagande. Vidare 
inbegriper avtalet skydd av vegetation.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5november 2013 § 225 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 oktober 2013 
Avtal om station Henriksdal 
Situationsplan 
Karta som redovisar ansvar för drift och skötsel 
Skydd av vegetation 
Illustrationer 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5november 2013 § 225 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå föreslaget avtal. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Hans Peters (C), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen anteckna 
följande. 
 
”Det finns förslag om att bygga om Slussen. Ännu finns dock inte något beslut om detta. 
Ändå har vi i KS fått ett mycket dåligt genomarbetat förslag om hur man i Nacka ska lösa 
problemet med att Saltsjöbanan inte kan gå ända fram till Slussen under en eventuell 
ombyggnation.  
Förslaget innebär att passagerarna från Saltsjöbanan under 6 års tid (!) ska stiga om från tåg 
till bussar vid Henriksdals station. Man häpnar! Tydligen har ingen av dem som hanterat 
ärendet stått vid Henriksdals station och väntat på buss in mot Stockholm en 
vardagsmorgon! Eller ens hört talas om det problem som uppstår när buss efter buss efter 
buss kommer in mot hållplatsen. Sedan ska alla dessa bussar över Danvikstullsbron på sin 
väg mot Slussen.  
Hur man medvetet vill trappa upp detta kaos är en gåta! Och hur man har mage att lägga 
fram förslaget om omstigning som enda alternativ är obegripligt. Under behandlingen av 
ärendet fick vi några lugnande besked om att man jobbar vidare med frågan och att det 
kommer att lösa sig. Det kan ju låta betryggande, men är ett dåligt underlag för beslut.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Under den gångna sommaren har Saltsjöbanan varit avstängd och ersättningsbussar varit 
insatta. Detta har medfört en stor belastning på trafiken på Stadsgården och tidvis har långt 
mer än 20 bussar stått i en långsam kö för att komma in på Slussenterminalen. 
Resesituationen både för resenärerna i ersättningsbussarna som för övriga bussresenärer 
har inte varit acceptabel, resetiderna har förlängts avsevärt på grund av den här 
kösituationen. När nu ersättningsbussar avses att sättas in på sträckan Henriksdal – Slussen 
så kan man befara att samma situation uppträder igen, nu inte bara under den lite lättare 
sommarperioden utan under en period om ett antal år. Ombyggnaden av Slussen kommer 
säkert i sig också att medföra störningar för busstrafiken så risken är uppenbar att alla 
bussresenärer kommer att få kraftigt förlängda restider.  Därför måste alternativa lösningar 
hittas. Det kan vara att låta bussar (då kanske inte enbart ersättningsbussarna) gå till andra 
mål än Slussen, t ex Gullmarsplan och Medborgarplatsen.” 
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Sidney Holm (MP) lät för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi riskerar ett trafikkaos med stora försämringar under många år under tiden för Slussens 
ombyggnad och ansvaret vilar tungt på Nackas styrande politiker. Miljöpartiet anser att 
kommunen måste anstränga sig mer för att i samarbete med Stockholm och Värmdö arbeta 
fram bästa möjliga alternativ för temporära trafiklösningar. Kontakterna med våra 
grannkommuner har enligt vårt tyckande varit alldeles för dåliga hitintills. Av någon 
anledning har man inte velat komma med för mycket synpunkter på vad som skulle 
underlätta för Nackas medborgare under byggperioden. Jag vet inte om det beror på ett 
alltför snävt synsätt eller att man inte vill stöta sig med sina partikamrater på andra sidan 
kommungränsen. Hursomhelst borde man inte vänta längre, utan tillsätta en bred 
kommunöverskridande arbetsgrupp för att mildra trafikkaoset under ombyggnadstiden.”  
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Med förslaget om Slussen plan B skulle avstängningstiden för ombyggnationen vid 
Slussen minimeras eller vara obefintlig. Att kommunen och Alliansen i detta sammanhang 
inte i första hand hävdar Nackabornas intressen är bedrövligt. De borde med all kraft ha 
försökt att få ett reellt inflytande på ombyggnationen av Slussen med Nackainvånarnas 
bästa för ögonen och inga andras intressen. I det ljuset får man se detta ärende som visar 
vilka konsekvenser förslaget nya Slussen kommer att få. Fortsättningen lär väl bli att 
Saltsjöbanan därefter inte kommer att gå till Slussen utan bli en tvärbana som går via Sickla 
till Gullmarsplan. Det är viktigt för samtliga partier med representation i SL och i 
landstinget att ärligt redovisa för väljarna och Nackaborna hur diskussionerna går och vad 
som blir resultatet av en 6 – 7 års slutstation vid Henriksdal för Saltsjöbanan.” 
 
- - - - - 
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§ 263 Dnr KFKS 2013/593-250 

Medborgarförslag gällande gatukostnadsersättning och 
markinlösen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar förslaget med beslut att det inte föranleder någon åtgärd.  
 
Medborgarförslaget i sig är därmed färdigbehandlat.   

Ärende 
Under hösten 2013 inkom ett medborgarförslag om att Nacka kommun ska sluta ta ut 
gatukostnadsersättning av småhussägare, att fastighetsägare som fått avstå mark ska få 
svara på en enkät om detta, att ingen fastighetsägare ska tvingas avstå mark utan ersättning 
samt att en omröstning gällande markinlösen och vägförbättringar ska genomföras i 
förnyelseområden.  
 
Kommunstyrelsens bedömning är att ingen av delfrågorna i förslaget föranleder någon 
åtgärd från kommunens sida. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5november 2013 § 226 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 18 oktober 2013 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5november 2013 § 226 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar förslaget med beslut att det inte föranleder någon åtgärd.  
Medborgarförslaget i sig är därmed färdigbehandlat.   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan är positiv till de krav och förslag som kommer fram i medborgarförslaget om 
att sluta att ta ut gatukostnader och negativ till det svar från Alliansen som förslaget har 
fått. Som parti har vi drivit denna fråga sedan start 2005 och är fortfarande kritiska till 
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gatuavgifter. Förslaget om att ha en omröstning i berörda områden angående gatukostnader 
ogillas. Det är symptomatiskt för den syn som kommunen har på invånares möjligheter till 
reellt inflytande i planeringsprocesser. En omröstning skulle sannolikt leda till ett rungande 
Nej till gatukostnader. Det vet både tjänstemän och politiker vilket gör dem obenägna att 
höra medborgarnas inställning. Enligt en undersökning som Villaägarna har låtit göra visar 
det sig att endast 1 av 10 Nackabor tycker att dagens sätt att ta ut gatukostnader är bra. 
Nyligen kom Lagrådet med ett yttrande vilket också var starkt kritiskt till uttag av 
gatukostnader och inte minst till det sätt som t ex Nacka tar ut avgifter på. Det är 
rättsosäkert, och tanken att fastighetsägare ska betala för vägar som de redan har och har 
betalat för, är stötande. Det är inget annat än ytterligare en straffskatt som liknar den 
tidigare fastighetsskatten.” 
 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande.  
 
”Vi ser problemen med den nuvarande tillämpningen när det gäller gatukostnadsersättning. 
Vi tar också upp det i vår budgetmotion för 2014 (sid 12 och 22). Vi vill erbjuda möjlighet 
till kommunal borgen för lån till vägavgifter och införa en paus i beviljandet av enskilt 
huvudmannaskap. Vi vill också på sikt se en gemensam finansiering av vägarna i Nacka. 
Därför föreslår vi i vår budgetmotion att det görs en konsekvensutredning för en övergång 
till gemensam finansiering. ” 
 
Sidney Holm (MP) lät för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Miljöpartiets huvudlinje är att den största andelen nya bostäder i Nacka ska tillkomma 
genom en förtätning på västra Sicklaön. Vi ser att det framöver finns skäl att bättre planera 
exploateringar utifrån en balans, både av respekt för miljön och rimliga kostnader för 
enskilda hushåll. Den nuvarande politiken lämnar mycket att önska i det avseendet.  
 
Miljöpartiet anser att när det väl beslutas om exploatering i ett förnyelseområde, ska 
kommunen stå för en större del av kostnaderna för tillgänglighetsanpassning, lekmiljö, 
parker, gång & cykelvägar m.m. Det måste också för att kunna fatta ett korrekt beslut, i 
exploateringsunderlaget finnas med en bedömning av exploateringens påverkan av det 
framtida skatteunderlaget.  
 
Kommunens gatukostnadspolicy behöver omarbetas och Miljöpartiet anser att det bl.a. 
behöver införas en likviditetsprincip för att skydda de boende ekonomiskt. Alla ska kunna 
få uppskov med att betala den av kommunen utdebiterade gatukostnaden tills man dragit 
ekonomisk nytta av denna. Istället skulle man få betala en uppskovsränta för att täcka 
kommunens lånekostnader för uppskovsbeloppet.” 
 
- - - - - 
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§ 264 Dnr KFKS 2013/625-219 

Riksintressen för friluftslivet  
Yttrande till länsstyrelsen 
 

 Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 
 

Ärende 
Länsstyrelserna har fått regeringens uppdrag att lämna underlag till Naturvårdsverket med 
översiktliga bedömningar av nuvarande och eventuellt tillkommande områden som kan 
vara av riksintresse för friluftslivet. I Stockholms län finns nio befintliga 
riksintresseområden. Länsstyrelsen föreslår reviderade gränser för dessa 
riksintresseområden samt tre nya riksintresseområden. De ändrade gränserna för befintliga 
områden består av både utvidgningar och minskningar.  
 
I Nacka kommun ligger riksintresseområdet Nacka-Erstavik-Flaten. Området omfattar idag 
främst Nackareservatet och Erstaviksområdet, och föreslås i remissen utökas med 
Flatenområdet i Stockholms stad. I övrigt föreslår länsstyrelsen mindre justeringar av 
områdets avgränsning, främst en utökning av området västerut i Stockholms stad mot 
bebyggelsen i Björkhagen, Kärrtorp och Bagarmossen. Riksintresseområdet beskrivs av 
länsstyrelsen som ett av Stockholms viktigaste, mest lättillgängliga och välbesökta 
friluftsområden. Det tätortsnära läget gör att området är viktigt för många människors 
friluftsliv och kan nyttjas ofta och mycket.  
 
I förslaget till yttrande anser Nacka kommun att de svaga sambanden och tillgängligheten i 
grönstrukturen mellan Nackareservatet och Flatenområden i Stockholms stad inom 
riksintresseområdet, samt mellan det aktuella riksintresseområdet Nacka-Erstavik-Flaten 
och riksintresseområdet Tyresta-Åva-Gålö i Tyresö kommun behöver förstärkas. I Nackas 
översiktsplan från 2012 lyfts båda dessa upp som svaga samband i grönstrukturen som bör 
beaktas i planeringen. En förstärkning av dessa samband kan bland annat innebära 
förbättringar av gång- och cykelförbindelserna mellan ovan nämnda områden. 
 
I remisshandlingarna nämns att det runt Flaten finns en strandpromenad. I det 
sammanhanget kan även lyftas fram att det i Nacka kommun finns möjlighet att promenera 
runt flera av sjöarna som ligger i anslutning till Hellasgården samt runt Ältasjön.  
 
Vidare menar Nacka att den rika tillgången på sjöar i Nackareservatet och deras bidrag till 
natur- och rekreationsvärden borde lyftas upp tydligare i remisshandlingarna.  
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 233 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 24 oktober 2013 
Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 november 2013 § 233 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 265 Dnr KFKS 2012/156-040 

Ekonomisk månadsrapport september 2013 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar månadsrapport ekonomi för september 2013. 
 

Ärende 
Årsprognosen för årets resultat är 70 mnkr, 1 mnkr sämre än budget. Prognosen för 
balanskravsresultat är 125 mnkr, 54 mnkr bättre än budget och 7 mnkr bättre än prognos 
vid tertialbokslut 2. Den större delen av förklaringen till det bättre balanskravsresultatet är 
återbetalningen av försäkringspremier från AFA försäkrings AB på 45 mnkr. 
 
Förändringen sedan tertial 2 avser till största del en förbättrad prognos för 
utbildningsnämnden som ökar sitt överskott från 16 mnkr till 22,8 mnkr.  
 
Läget när det gäller verksamheternas och nämndernas måluppfyllelse är detsamma som vid 
tertialbokslut 2. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 143 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 oktober 2012 
Månadsrapport september 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 143 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar månadsrapport ekonomi för september 2013. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät för den Socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen anteckna 
följande. 
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”Vi socialdemokrater anser att de 45 mnkr som återbetalas från AFA Försäkrings AB ska 
gå till personalverksamhet, t ex inom arbetsmiljöområdet, då pengarna är ej utbetalda 
sjukförsäkringspremier. 
Väldigt många av Sveriges bolag tecknar AFA-försäkring för sina anställda. Det är en högst 
rimlig bedömning att de flesta av anställda inom fristående anordnare i Nacka också har 
AFA-försäkring. Dessa försäkringar har då betalats via den skattefinansierade checken. I 
och med kommunens bristande upphandlingsunderlag har krav inte ställts på god 
personalförsäkring för de anställda inom fristående utförare. Det innebär att kommunen 
idag inte kan ställa krav på att denna återbetalning ska användas för personalfrämjande 
åtgärder eller återbetalas till kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 266 Dnr KFKS 2007/95-141 

Upphävande av regelverk om avknoppning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ta bort det regelverk som kallas ”Knoppa av och starta eget, 
riktlinjer och förhållningssätt och noterar att beslut om avknoppningar tas på politisk nivå. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att inom ramen för den form av styr-
dokument som kallas ”Så gör vi i Nacka” ta fram en handledning för hur ledningen av en 
verksamhet bör organiseras i en situation där chef och medarbetare önskar ta över verk-
samheten som privata utförare. Handledningen ska anmälas till kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Det regelverk som kommunen antog 2007 om avknoppning är inte ett fungerande verktyg i 
de situationer där det kan bli aktuellt att medarbetare och ansvarig chef vill driva en verk-
samhet vidare i egen regi. Arbetsutskottet föreslår att det tas bort och att stadsdirektören i 
stället tar fram en handledning för hur ledningen av en verksamhet ska organiseras i det fall 
chef och medarbetare vill driva verksamheten själva som privata utförare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 145 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 oktober 2013 
Styrdokumentet ”Knoppa av och starta eget, riktlinjer och förhållningssätt” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 145 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att ta bort det regelverk som kallas ”Knoppa av och starta eget, 
riktlinjer och förhållningssätt”.  
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att inom ramen för den form av styr-
dokument som kallas ”Så gör vi i Nacka” ta fram en handledning för hur ledningen av en 
verksamhet bör organiseras i en situation där chef och medarbetare önskar ta över verk-
samheten som privata utförare. Handledningen ska anmälas till kommunstyrelsen. 
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Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Khashayar Farmanbar 
(S), Jan-Erich Jansson (KD), Hans Peters (C), Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), 
bifall till arbetsutskottets förslag med följande tillägg i första beslutspunkten. 
 
”Kommunstyrelsen noterar att beslut om avknoppningar tas på politisk nivå.” 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade avslag på andra delen på förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservation 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet var emot att det här reglementet inrättades av det skälet att vi var, och är, 
emot att kommunala verksamheter avknoppas till privat regi. Därför tycker vi nu att det är 
bra att reglementet avskaffas. Den del av beslutet som vi reserverar mot, just pga av vi är 
emot avknoppningar, handlar om att ge ett uppdrag att i en mindre reglerad form än ett 
reglemente ändå hantera samma situation.” 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Socialdemokraterna har stor respekt för skattebetalarnas pengar. Som politisk organisation 
drivs vi av att leverera bästa medborgarservice för de skattekronor som tas från 
Nackaborna. Avknoppningar kan ha stor strategisk betydelse för kommunens verksamhet 
när det gäller kvalitet såväl ekonomisk konsekvens. Vi anser det vara va stor vikt att den 
politiska församlingen är medveten om, beslutar om och kan ställas till svars för de beslut 
som fattas när det gäller avknoppningar.” 
 
- - - - - 
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§ 267 Dnr KFKS 2013/628-001 

Servicepolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslagen servicepolicy. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ny servicepolicy. Den nya policyn är kortare 
och har samma huvudbudskap som den nuvarande - att vi är till för medborgare och 
företagare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 146 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 oktober 2013 
Gällande servicepolicy 
Förslag till ny servicepolicy 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 146 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslagen servicepolicy. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 268 Dnr KFKS 2013/629-001 

Inköpspolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen ny inköpspolicy. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ny inköpspolicy. Den är kortare än den 
tidigare från 2008, men innehåller samma budskap. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 147 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 oktober 2013 
Gällande inköpspolicy 
Förslag till ny inköpspolicy 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 147 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslagen ny inköpspolicy. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M), med instämmande av Lars Berglund (M) yrkade bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till eget 
utdelat förslag. 
 
Även ”Fairtrade” inkluderas i listan över de märkningar av tjänster och varor som uppfyller 
kraven för etik och miljö, så att punktens nya lydelse blir enligt följande (förslaget till 
förändring är orden i fetstil): 
 

• Varor och tjänster uppfyller kraven för etik eller miljö genom märkning enligt 
Svanen, EU-blomman, KRAV, Fairtrade eller motsvarande som har sin grund i 
vetenskapliga rön. 
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Skriftlig kravspecifikation och skriftliga svar ska användas vid direktupphandling. Därför 
förslår vi att i de två punkter som berörs ändra ”bör” till ”ska” enligt följande ordalydelse 
(förslaget till förändring är orden i fetstil): 

 
• En skriftlig kravspecifikation ska användas. 
• Skriftliga svar ska infordras. 

 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”En ny inköps- och upphandlingspolicy kan behövas så att Nacka får bästa möjliga vara till 
lägsta pris och kvalitet. Att göra upphandlingar ofta inom verksamheter för at undvika att 
inköp flyter på utan att marknadskonkurrens råder. Då krävs att policyn följs av så många 
som möjligt annars kan den helt förfela sitt syfte. Det krävs ett arbete med att förankra 
policyn hos personal i olika verksamheter så att man får ut mesta möjliga resultat av den. I 
övrigt är Nackalistan positiv till policyn.” 
 
Sidney Holm (MP) lät för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet är mycket positiva till den nya Policyn för upphandling och inköp och tror att 
den kan bli ett bra verktyg i kommunens hållbarhetsarbete men, som med alla bra verktyg 
krävs någon som kan hantera dem. Blir de bara liggandes i en verktygslåda gör de ingen 
nytta. 
Vi vill att alla berörda ska få information om att verktyget finns och någon form utbildning 
i hur det ska användas. Det behövs också att någon som är extra duktig på att hantera 
verktyget får i uppdrag att se till att kommer till användning som det är tänkt.  Annars 
riskerar detta bli bara ännu ett verktyg undanstoppat i en låda tillsammans andra ”bra att 
ha” saker. Det känns som en typiskt manlig grej att skaffa en massa avancerade verktyg till 
att själv fixa allting själv, för att sedan inse att det kanske inte var så lätt. Ibland behövs en 
kunnig hantverkare. Miljöpartiet anser att styrning är viktigt och vill tillsätta en 
miljödirektör eller liknande med ett övergripande ansvar för att kommunens olika 
hållbarhetsverktyg används rätt i alla kommunens verksamheter. 
I tjänsteskrivelsen står det: 
”Alla upphandlingar och inköp i kommunen ska både bidra till att vi använder skattebetalarnas pengar 
effektivt och till ett långsiktigt hållbart samhälle”. Kommunen har inte lyckats nå upp till målet 
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om att kommunens inköpsverksamhet ska vara effektiv och miljövänlig. Istället för att nå 
upp till målet väljer man att skrota målet! 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Vi Socialdemokrater anser att Fairtrade är en märkning som uppfyller definitionen på etik 
och miljö. Det är viktigt med transparansen i den kommunala verksamheten. Det gäller 
även direktupphandlingar. Dessa kan uppgå till över 300 000 kr, även om dessa är många 
gånger mindre upphandlingar vill vi att det ska tas fram skriftlig kravspecifkation och 
skriftlig svar ska inhämtas.” 
 
- - - - - 
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§ 269 Dnr KFKS 2013/647-003 

Riktlinjer för överlämnande av slutbetyg/examensbevis 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagna riktlinjer för överlämnande av slutbetyg/examensbevis. 

Ärende 
Enligt 29 kap 18 § skollagen ska huvudmannen för en fristående skola där betyg sätts 
lämna över elevernas slutbetyg eller de betygsdokument som eleven får efter fullföljd 
gymnasieutbildning, till den kommun där skolan är belägen. För gymnasieskolan kommer 
beteckningen från och med den 1 jul 2015 vara examensbevis. 
 
Det finns idag en rutin som innebär att såväl kommunala som fristående skolor behåller 
slutbetygen i fem år. Främsta anledningen till det är att det har bedömts enklare för elever 
som har behov av kopior på sina betyg, att vända sig till den skola de har en relation till. 
 
Kommunstyrelsen bedömer att det inte uppfyller lagens bestämmelse att de fristående 
skolorna behåller betygen i fem år. Därför föreslås att riktlinjer som innebär att slutbetygen 
ska lämnas inom sex månader efter att de har utfärdats. Riktlinjerna omfattar vidare 
anvisningar kring själva inlämnandet. 
 
För enkelhetens skull bör samma regelverk gälla för de kommunala skolorna. Det blir 
annars väldigt konstigt sett med medborgarnas ögon. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 148 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 oktober 2013 
Förslag till riktlinjer för överlämnande av slutbetyg/examensbevis  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 148 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslagna riktlinjer för överlämnande av slutbetyg/examensbevis. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 270 Dnr KFKS 2013/363-007 

Revisionsskrivelse om museiprojektet HAMN 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Revisorerna bedömer i en nu inkommen revisionsskrivelse att det saknas erforderligt beslut 
från kommunfullmäktige att starta museiprojektet HAMN och att beslutsunderlagen varit 
bristfälliga. Kommunfullmäktige uttryckte kritik mot underlagen för investeringsbeslut 
redan i juni 2011 och kommunstyrelsen instämmer i att det ursprungliga förslaget om att 
ansöka om EU-medel borde ha tagits i kommunstyrelsen. En tydligare formell återkoppling 
av att EU-medel hade beviljats borde också ha skett, utöver förslaget om att avsätta medel i 
budgeten för år 2010 för det fortsatta projektet. Kommunstyrelsen har med anledning av 
tidigare revisionsrapporter redogjort för hur kommunstyrelsen arbetar för att förbättra 
beslutsunderlag i bland annat ärenden om investeringar och det arbetet omfattar självklart 
även museiprojektet HAMN och utvecklingen av Fisksätra marina. Kvalitetssäkringen 
omfattar även på vilken nivå olika beslut ska fattas. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 149 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 oktober 2013 
Revisionsskrivelse 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12november 2013 § 149 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Vi instämmer i den kritik som revisorerna har framfört skriftligen och vi har i tidigare 
protokollsanteckningar vid ett flertal tillfällen framfört kritik angående projektet. I vårt 
budgetförslag för 2014 hade vi med en delvis avveckling av projektet, en avveckling som 
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skulle undanta den lokalt inriktade museidelen. I stället vill vi socialdemokrater inrätta ett 
innovationscentrum som kan beskrivas som en vidareutveckling av ett nyföretagarcentrums 
verksamhet.  
Det innebär att vi vill använda de byggnader och annat som kommunen redan investerat 
stora summor i för ett nytt ändamål. På det sättet omdisponerar vi redan avsatta medel för 
ett betydligt säkrare projekt. Detta förslag avslogs av en enig alliansmajoritet. Vi ser det 
dock som positivt att alliansmajoriteten har tagit till sig av revisorernas kritik.” 
 
Sidney Holm (MP) lät för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi instämmer i revisorernas kritik som ligger helt i linje med de synpunkter Miljöpartiet 
tidigare har framfört. Miljöpartiet anser dessutom att om nuvarande HAMN är bortom all 
räddning bör vi ha en plan B. Ett alternativ till ”Slagfältsmuseet” skulle kunna vara ett mer 
beprövat koncept liknande vetenskapsmuseet Tom Tits. Vi tycker att man parallellt med att 
nuvarande museiprojekt startas upp, utreder möjligheterna att snabbt växla över till ett 
annat museikoncept utifall ”Slaget om Stäket” inte blir den publikmagnet man hoppas på. 
Vi tror också att det med en mer ”säker” museisatsning i bakfickan skulle bli lättare att hitta 
någon som vill ta hand om restaurang-, butiks- och vandrarhemsdelen i HAMN projektet. 
Detta skulle i sin tur skapa fler lokala arbetstillfällen och mer bidra till att sätta Fisksätra på 
kartan.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Projektet HAMN med museum och tillhörande projekt i Fisksätra Marincenter har 
kommit att bli något av en gökunge. Projektens väg har kantats av dåliga beslutsunderlag 
med bristande konsekvensbeskrivningar. Beslut har därför kommit att tas utan 
kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges ledamöter getts förståelsen för att ännu mer 
kostnader kommer att följa. 
 
När driftbudgetkalkylerna för museet kom (som ju ingick som underlag till investeringar) så 
var Vänsterpartiet först ut att kritisera dem och visa på hur orimliga de var.  
 
Fisksätra Marincenter har en historia i Nacka där den moderatledda majoriteten redan 
under 80-talet gjorde magnifika felsatsningar som kom att kosta kommunen oerhörda 
summor. Man kan alltså få en déjà vu-känsla när dagens HAMN-projekt visar sig ha sådana 
brister. Tyvärr har det varit en räcka med kostsamma projekt som drivits fram av 
majoriteten utan att de försäkrat sig om att kunna lämna rimliga beslutsunderlag. Det är 
symptomatiskt och helt i linje med den kultur av självgodhet och fartblindhet som den 
gamla alliansledningen också präglade organisationen med. Nu finns goda tecken på en 
ändrad inställning men arvet är stort och gör sig ofta påmint i ärenden som ännu inte dolts 
i det förgångnas dunkel. HAMN är alltså ett sådant projekt.  
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Även om förbättringar i beslutsunderlag är tydliga samt att styrningen stramats upp så 
återstår att se om majoriteten lyckas med att röka ut den gamla kulturen och vända skutan. 
En ny majoritet som får prägla organisationen med en ny sund kultur är den bästa 
försäkringen för att inte liknande händelser ska inträffa igen.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande. 
 
”Man kan konstatera att den kritik som revisorerna riktar mot projektet härleds till redan 
tidigare kända problem vad gäller beslut och beslutsunderlag. Sedan 1 januari 2013 har 
kulturnämnden ansvaret för HAMN. Jag kan nämna att kulturnämnden vid varje 
sammanträde följer utvecklingen och museiebygget. Kultur- och utbildningsenheten och 
nämnden har nu god kontroll över processerna och eventuella kostnadsförändringar 
åtgärdas snabbt. Samtidigt är det viktigt att konstatera, att om man gör som S, NL och 
delvis V föreslår i sina budgetar för 2013, dvs att omforma och avveckla HAMN, så skulle 
det kosta Nacka kommun stora belopp. Sammantaget skulle det handla om över 100 mkr i 
brutna kontrakt och överenskommelser, återbetalningsskyldighet, upparbetade kostnader 
mm. Särskilt S och NL hanterar skattebetalarnas pengar synnerligen lättsinnigt” 
 
Mats Gerdau (M) lät för Moderaternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi instämmer i revisorernas bedömning att beslutet att starta projektet inte fattades i 
enlighet med gällande beslutsordningar och att beslutsunderlagen varit bristfälliga samt att 
detta gällde i de initiala skedena i projektet. Under 2012 och 2013 har mycket engagemang 
lagts ned på att ta fram risk- och sårbarhetsanalyser, kvalitetssäkra beslutsunderlagen och 
göra realistiska ekonomiska kalkyler över såväl investeringar som planerade driftkostnader.  
  
Vi vill också notera att kommunfullmäktige varit eniga om de inledande besluten om 
HAMN, bl a när det gäller konsortialavtalet i maj 2011 där det långsiktiga hyresavtalet 
ingick och där man avtalade om kommande verksamhet i lokalerna.  
  
Eftersom Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Nackalistan nu vill avbryta och avveckla 
HAMN-projektet vill vi påtala de enorma kostnader ett sådant beslut skulle medföra (117,9 
Mkr enligt tjänstemännens bedömning). Det handlar om återbetalning av pengar från 
EU/Tillväxtverket, förgäveskostnader för projektering, skadestånd till hyresvärden för 
kontraktsbrott, förgävesinvesteringar i fastigheten som måste kostnadsföras, beställda men 
ännu ej levererade montrar till museet mm. Vi inom Alliansen menar att det vore direkt 
ansvarslöst att kasta skattebetalarnas pengar i sjön på det sättet.”  
 
- - - - - 
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§ 271 Dnr KFKS 2013/557-045 

Kommunal borgen Stiftelsen Stjärngull 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå borgensåtagande för ett lån om 162,500 (etthundra 
sextiotvåtusen femhundra) kronor med maximalt sex års amortering till Stiftelsen 
Stjärngull. 
 

Ärende 
Stiftelsen Stjärngull äger fastigheten Velamsund 14:30,belägen i Kummelnäs, Saltsjö-Boo. I 
fastigheten bedriver stiftelsen, via Stjärngull ekonomisk förening, pedagogisk verksamhet 
med waldorfinriktning. Verksamheten har idag, hösten 2013, 16 inskrivna barn och tre till 
elever börjar i januari 2014. 
Stiftelsen Stjärngull har inkommit med en ansökan om kommunal borgen på 162,500 
kronor. Stiftelsen Stjärngull beviljades för ett par år sedan en kommunal borgen på 
1,000,000 (enmiljon) kronor för inköp av fastigheten Velamsund 14:30. Stiftelsen Stjärngull 
har till och med september 2013 amorterat 162,500, vilket betyder att Nacka kommuns 
aktuella borgensåtagande uppgår till 837,500 kronor.  
 
Stiftelsen Stjärngull ansöker nu om kommunal borgen för att göra en tillbyggnad av en av 
avdelningarna. Den tilltänkta tillbyggnaden kommer även resultera i ökade möjligheter för 
en flexibel verksamhet.  
 
Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beviljar Stiftelsen Stjärngull kommunal 
borgen om 162,500 kronor med maximalt sex års amortering. Stiftelsen Stjärngull ska 
årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till 
stadsledningskontoret. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 150 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 oktober 2013 
Borgensansökan från Stiftelsen Stjärngull 
Bygglovsritning 
Årsredovisning 2012 
Stiftelsens stadgar 
Budget 2013 
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 25 november 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 november 2013 § 150 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå borgensåtagande för ett lån om 162,500 (etthundra 
sextiotvåtusen femhundra) kronor med maximalt sex års amortering till Stiftelsen 
Stjärngull. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 272 

Övriga frågor 
 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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